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Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2014/2 Ordinària 25/02/2014 
2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i dels acords de les Juntes de Govern 
Local 
3.- Donar compte de la liquidació del pressupost 2013 
4.-  Adaptació del règim retributiu dels electes municipals a la LRSAL 
5.-  Donar conformitat al document definitiu de la revisió del POUM de Castellar del  
      Vallès, aprovat inicialment per acord del ple de 28 de gener de 2014. 
 



 
6- Moció del Grup de l'Altraveu per requerir informació i documentació al Grup   
      Hospitalari Parc Taulí 
7.- Moció del Grup de CiU per iniciar la redacció del nou ROM 
8.-  Moció del Grup de l'Altraveu per ubicar un punt de venda fix de bombones de 
butà 
9.- Assumptes sobrevinguts 
10.- Precs i preguntes 
 
Actes pendents d'aprovar 
1.-  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió 
ordinària de 25 de febrer de 2014. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 213 de 21 de febrer de 2014 al núm. 337 
de 21 de març  de 2014.  
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions del 25 de febrer, 4, 11 i 18 de març de 2014. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
El Sr. Alcalde, intervé per dir dient que abans d’iniciar el plenari i de manera 
extraordinària  es farà un minut de silenci en record de la memòria del President 
del Govern mort fa uns dies el Sr. Adolfo Suarez 
 
3.- DONAR COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST 2013 
VISTA la liquidació del pressupost de l’ajuntament corresponent a l’exercici 2013, 
aprovada per resolució de l’alcalde de 26 de febrer de 2014. 
ATÈS que l’article 193.4 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals 
estableix que de la liquidació, una vegada aprovada, ha de donar-se compte al Ple 
de l’entitat local en la primera sessió que celebri. 
L’Ajuntament Ple: 
Es dóna per assabentat de la resolució de l’alcalde de 26 de febrer de 2014 per la 
qual s’aprova la liquidació del pressupost de l’Ajuntament de Castellar del Vallès 
corresponent a l’exercici de 2013. 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta  el Sr. Oscar Lomas, PSC. 
Donem compte avui de la liquidació del pressupost de l’any 2013. Per tercera any 
consecutiu, es tanca l’exercici en positiu i millorant els ratis respecte anys anteriors, 
el que ens demostra que la situació econòmica i la solvència de l’Ajuntament és 
ferma, i que el rumb és l’adequat. 
Voldria fer una breu exposició de la liquidació basant-me en cinc idees: l’execució 
dels ingressos i la seva relació amb la recaptació, l’execució de les despeses i la 
seva relació amb els pagaments, l’evolució de l’endeutament, els objectius 
d’estabilitat pressupostària i les perspectives de futur. 
En primer lloc, respecte als ingressos, aquests s’han executat en la seva pràctica 
totalitat, un 99,75% respecte el previst. Això ens indica dues qüestions importants: 
d’una banda, que el pressupost que es va realitzar es basava en unes estimacions 
realistes, i d’altre banda, que l’estructura pressupostària dels ingressos és sòlida i 
estable, i per tant, a diferència de la situació en la que partíem, no influenciable pel 
cicle econòmic. 
En correlació amb els ingressos, hem de veure quina ha estat la recaptació. La 
recaptació líquida, és a dir, els diners que han entrar realment als comptes, ha 



estat del 85%, un percentatge gens dolent donada la situació actual. Així mateix, si 
mirem la recaptació dels exercicis anteriors, un 60% del pendent d’anys anteriors 
ja s’ha fet efectiu, el que demostra que funcionen correctament els mecanismes 
existents per tal d’oferir  el màxim de facilitats per poder fer front al pagament dels 
tributs. Dins del pendent de cobrar per part de l’Ajuntament, quedaria una part 
important que correspon a d’altres administracions, fet en tot cas que faré 
referència més endavant. 
Per la banda de les despeses, el pressupost s’ha executat en un 91%,  percentatge 
que augmenta fins el 95%  si ens fixem únicament en les despeses ordinàries. 
Aquest grau d’execució demostra que les despeses estaven ajustades als serveis a 
prestar, i que l’execució de la despesa s’ha anat ajustant conforme a l’evolució dels 
ingressos procedents d’altres administracions. 
És interessant en aquest cas, assenyalar que el deute comercial  pendent és un 
50% inferior que fa un any, o el que és el mateix, que els terminis de pagament 
s’han reduït a la meitat. 
Com deia, en aquest punt, hem de fer referència necessariament al deute que 
manté la Generalitat amb l’Ajuntament. Per il·lustrar-ho: si la Generalitat pagues el 
1,1M € que manté de deute amb l’Ajuntament (de serveis que precisament no són 
recents, sinó en alguns casos de fa 4 i 5 anys), nosaltres podríem reduir el nostre 
termini de pagament en un 40%, situant-nos al voltant del 40 dies de mitjana. 
Cal reclamar a la Generalitat, com ho hem fet recentment per carta a la 
Vicepresidenta, la necessitat que compleixi amb els seus compromisos de 
pagament, i que per tant, que actuï com una administració seriosa i lleial. 
Una tercera qüestió a destacar és l’evolució de l’endeutament bancari. Com en els 
darrers anys, l’Ajuntament no ha formalitzat cap nova operació de crèdit, mentre 
que ha amortitzat més de 3M €. Això suposa que l’endeutament s’ha reduït en un 
12%, el que permet garantir la situació de solvència en la que actualment es troba 
l’Ajuntament. 
En quart lloc, hem de parlar del compliment dels  objectius d’estabilitat 
pressupostària, de sostenibilitat financera i de compliment de la regla de la despesa 
segons els paràmetres aprovats per l’Estat.  Es tracta de tres paràmetres que ens 
indican de manera clara si, a banda de l’ interpretació que cadascú pugui fer dels 
números,  la situació econòmica de l’Ajuntament és l’adequada o no. 
El primer paràmetre  (l’objectiu d’estabilitat), ens mostra la diferència entre els 
ingressos financers i les despeses financeres, i per tant, si l’Ajuntament té capacitat 
o necessitat de finançament. En el nostre cas, tenim capacitat de finançament per 
més de 3M €. 
El segon indicador és el compliment de l’objectiu del deute públic, que amb 
l’evolució que hem assenyalat anteriorment es situa en un 94,5%, per sota del 
110% que permet la llei. 
I per últim el compliment de la regla de la despesa. D’acord amb la normativa 
estatal, la nostra despesa podria haver crescut fins a 1,7% respecte al 2012. En el 
nostre cas, no nomes ha crescut sinó al contrari, s’ha reduït en un 0,25%. 
Per tant, compliment dels tres ratis, el que valida tota l’exposició feta fins al 
moment. 
I per últim, ens podem preguntar quines són les perspectives de futur.  La situació 
de l’Ajuntament, amb totes les cauteles del món, es bona. El canvi de tendència 
que anunciava l’any anterior està consolidat i per tant, podem parlar de solvència i 
garanties de futur. 
Les línies de treball futures s’encaminen en continuar amb la reducció de 
l’endeutament, la generació d’un excedent ordinari per poder destinar-ho a 
inversions i la reducció dels terminis de pagament. 
Per CiU intervé el Sr. Agustí Sampere,  i diu que el ple municipal de 6 de 
novembre de 2012 varen aprobar aquest pressupost del que ara en donen compte, 
i en aquella ocasió, el nostre grup municipal s’hi va abstenir exposant que el 
valoraríem al seu tancament definitiu. No hi estàvem gaire d’acord però creiem just 
esperar a veure quin era el comportament de l’equip de govern. 



Bé doncs ha arribat el seu tancament i encara que aquest punt no es vota si que 
ens agradaria fer algunes observacions. 
En primer lloc ens alegrem que hagin pres mesures cautelars, tal com els hi hem 
demanat en vàries ocasions, i que en aquesta liquidació hagin minorat els drets 
pendents de cobrament que es consideren impossibles o de difícil cobrament. Això 
fa que la liquidació dels ingressos sigui més real quan no es tenen en compte 
aquest 2.148.716,05 que s’han descomptat com a saldos de difícil cobrament. 
Comentava el senyor interventor que per aquesta liquidació han aplicat el criteri de 
no comptabilitzar les subvencions fins que es cobren. Una altra vella reivindicació 
del nostre grup municipal que permet fer aquest tancament més real. Sembla que 
poc a poca van venint a les nostres. 
Tot això s’ha vist millorat pel fet de que de que els ingressos previstos s’han assolit 
en un 99,75% i les despeses pressupostades sols en el 91,06%. És a dir hem venut 
tot el peix i no ens hem gastat tot lo previst. 
Tots aquests fets i altres confirmen un resultat positiu de 1.938.974,15 euros i un 
romanent de tresoreria (el que quedaria al calaix si es cobres tot i es pagués tot) 
de 5.641.756,21 euros dels que traiem els 2.148.716 de difícil cobrament per si de 
cas i el 1.193204 d’excés de finançament afectat i encara tenim un romanent de 
tresoreria de 2.300.000 euros... 
I amb això s’ha confirmat un altre de les nostres reivindicacions reiterades, encara 
que aquesta no la vulguin admetre, no calia augmentar tant la pressió fiscal als 
ciutadans de Castellar i encara que ens hagués tocat patir una mica amb els 
tancaments i no presentar uns números tant macos, haguéssim facilitat el dia a dia 
dels nostres conciutadans que al final d’això es tracta. 
La Corporació es donà per assabentada  
  
4.- ADAPTACIÓ DEL RÈGIM RETRIBUTIU DELS ELECTES MUNICIPALS A LA 
LRSAL 
ATÈS que el Ple de l’ajuntament va aprovar en sessió de 21 de juny de 2011 el 
règim de retribucions i assistències dels membres de la Corporació. 
ATÈS que la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració local ha modificat el règim retributiu dels membres de les 
Corporacions locals. 
ATESA la disposició addicional 90ª de la Llei 22/2013, de 23 de desembre, de 
pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2014, introduïda per l’article 11.3 del 
Reial decret llei 1/2014, de 24 de gener, de reforma en matèria d’infraestructures i 
transport i altres mesures econòmiques. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al Ple de 
l’ajuntament, d’acord amb l’article 75.5 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases del règim local. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Adaptar al que es preveu a l’article 1.18 de la Llei 27/2013, de 27 de 
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local, les retribucions 
a percebre pels membres de la Corporació que desenvolupen el seu càrrec en règim 
de dedicació exclusiva o parcial que quedaran de la manera següent: 
a) Membres de la Corporació amb dedicació exclusiva: 
- Alcaldia: 54.500,00 EUR íntegres anuals 
- Regidoria amb responsabilitat d’àrea: 45.000,00 EUR íntegres anuals 
b) Membres de la Corporació amb dedicació parcial: 
- Regidoria amb responsabilitat de cartera i dedicació parcial al 75 % de la jornada 
ordinària: 34.500,00 EUR íntegres anuals 
- Regidoria amb responsabilitat d’àrea i dedicació parcial al 60 % de la jornada 
ordinària: 31.000,00 EUR íntegres anuals 
- Regidoria amb responsabilitat de cartera i dedicació parcial al 60 % de a jornada 
ordinària: 29.000,00 EUR íntegres anuals 



- Regidoria amb responsabilitat de cartera i dedicació parcial al 40 % de la jornada 
ordinària: 20.000,00 EUR íntegres anuals 
 
Aquestes quanties s’abonaran mensualment per l’import d’una catorzena part del 
total anual i dues pagues extraordinàries per l’import d’una mensualitat en els 
mesos de juny i desembre. 
SEGON.- Adaptar al que es preveu a l’article 1.18 de la Llei 27/2013, de 27 de 
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local, les assistències 
a percebre pels membres de la Corporació que no desenvolupen el seu càrrec en 
règim de dedicació exclusiva o parcial que quedaran de la manera següent: 
- Regidoria amb delegació especial i responsabilitat d’àrea: 1.636,36 EUR íntegres 
per assistència efectiva mensual a les sessions dels òrgans col·legiats de la 
Corporació dels quals en formi part, amb un màxim anual de 18.000,00 EUR 
íntegres 
- Regidoria amb responsabilitat de cartera: 1.454,55 EUR íntegres per assistència 
efectiva mensual a les sessions dels òrgans col·legiats de la Corporació dels quals 
en formi part, amb un màxim anual de 16.000,00 EUR íntegres 
- Regidoria amb responsabilitat de delegació especial: 1.090,91 EUR íntegres per 
assistència efectiva mensual a les sessions dels òrgans col·legiats de la Corporació 
dels quals en formi part, amb un màxim anual de 12.000,00 EUR íntegres 
- Regidoria sense delegació especial: 727,27 EUR íntegres per assistència efectiva 
mensual a les sessions dels òrgans col·legiats de la Corporació dels quals en formi 
part, amb un màxim anual de 8.000,00 EUR íntegres 
Aquestes quanties s’abonaran mensualment en els mesos de gener a juliol i de 
setembre a desembre per l’import d’una onzena part del màxim anual.  En el 
pagament del mes de desembre es regularitzaran d’acord amb les assistències 
efectives de l’any, a partir del certificat acreditatiu expedit per la Secretaria de la 
Corporació. 
TERCER.- Publicar aquests acords en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas , PSC, presenta la proposta dient que portem a aprovació 
l’adequació del sistema retributiu dels electes locals a las disposicions establertes 
en Llei de Racionalització i Sostenibilitat Local. Aquesta adequació, en cap cas 
suposa increment de despesa sinó tan sols es modifica el percentatge de dedicació 
per adequar-ho als paràmetres establerts. 
Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras  
En aquest punt el nostre grup municipal votarà en contra d’aquest acord. Ho farem 
per un doble motiu.  
1.- En el Ple Municipal del passat mes de febrer, conjuntament amb l’equip de 
govern, varem presentar un recurs d’inconstitucionalitat contra aquesta Llei 
27/2013 vigent des del passat 1 de gener de 2014, i que té com objectiu 
recentralitzar i retallar, les competències dels ajuntaments d’arreu del país. En 
conclusió, els ajuntaments faran un retrocés al respecte dels serveis que avui 
presten a la comunitat. 
Aquest recurs d’inconstitucionalitat va ser aprovat amb els vots favorables del PSC, 
CiU i Altraveu (18) i els vots contraris del PP (2). Però, hores d’ara, aquest recurs ja 
ha estat presentat a 855 dels 947 ajuntaments catalans (90,3%) i a més de 2.000 
ajuntaments espanyols. Per tant, està garantit que la força del món local acabarà 
portant aquest recurs al Tribunal Constitucional donat que es necessitava un mínim 
de 1.200 ajuntaments. (8.117 municipis espanyols) Més del 25%! 
En conclusió: el nostre grup municipal rebutja fer l’adaptació de l’article 1.18 de la 
Llei 27/2013 perquè hi estem en desacord i perquè la mateixa acabarà al Tribunal 
Constitucional, gràcies al recurs que han presentat 855 ajuntaments catalans i més 
de 2.000 municipis espanyols.  



2.- El desacord que avui manifestem, el fem per segona vegada. Fa referència a 
l’aprovació de les retribucions i assistències fetes en el Ple Municipal del passat 21 
de juny de 2011. Avui l’acord que es porta al Ple Municipal té com objectiu adaptar 
les retribucions a percebre pels regidors que desenvolupen el seu càrrec en règim 
de dedicació exclusiva o parcial d’acord a la Llei 27/2013. Evidentment, si estem 
amb desacord des del minut 1 d’aquesta legislatura amb les retribucions que es van 
aprovar no podem ara i aquí canviar d’opinió.  
No entraré, no seria lògic ni just, en el debat de si la retribució de cada regidor està 
alineada amb la seva dedicació, total o parcial. No hi entraré perquè possiblement 
la majoria de regidors hi dediquen més temps del què a priori tenen establert.  
Però, el nostre argumentari d’avui és el mateix del 20 de juny de 2011 perquè no 
estem d’acord amb les retribucions que es van posar en marxa des del minut 1 de 
l’actual legislatura. Ja varem dir que estàvem en desacord, manifestant per un 
costat als ciutadans de Castellar que els regidors ens rebaixaríem el sou un -10%, 
quan en la pràctica la rebaixa va ser inferior.  
El nostre grup municipal en aquella ocasió va votar en contra perquè senzillament 
no es va complir amb el que s’havia manifestat públicament en el Ple de Constitució 
de l’Ajuntament, i la rebaixa de retribucions al regidors es va quedar a mig camí.  
En aquella ocasió, també varem manifestar que alguna cosa no devia estar ben feta 
en les retribucions dels regidors, suposo que ho recordaran, donat que hi havia un 
cert contrasentit en la retribució d’algun regidor a temps parcial.  
En conclusió, pels dos motius manifestats, el vot del nostre grup municipal serà 
contrari.  
També el Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu intervé dient que l’Ajuntament de 
Castellar ha d’adaptar el que cobren els regidors al que estableix la llei aprovada 
pel govern espanyol per, en teoria, “racionalitzar i fer sostenible l’administració 
local” Per adaptar-nos-hi s’han d’ajustar sous de regidors al que marca la llei 
perquè el que reben per la dedicació que fan és superior al que marca la mateixa 
llei. 
El que ens preguntem nosaltres és: quina és la justificació de com s’han fet aquests 
ajustos? 
Perquè el resultat final i el que aprobarem avuí aquí, es que no es retoca cap sou 
per ajustar-nos-hi, sinó que només es toquen algunes dedicacions. És a dir que 
augmenten les hores laborals de tres regidors. 
Ha augmentat de cop i volta la feina a la regidoria de Joventut, la d’igualtat 
d’oportunitats o la de participació perquè el regidor Dani Perez augmenti la seva 
dedicació laboral d’un 25% de la jornada a un 40%. 
La mateixa pregunta ens fem amb les regidories de serveis socials i salut, de 
cooperació i solidaritat, de gent gran i la coordinació de l’area de serveis a les 
persones, que porta la regidora Gloria Massagué o les regidories de comenrç i 
consum i la comissionada per El Mirador que porta la regidora Anna Màrmol. Ha 
augmentat la feina un 10% per passar d’una dedicació laboral d’un 50 a un 60% 
d’aquestes dues regidores?. 
Doncs perquè s’haugmenta la dedicació de cop i volta a mitja lagislatura? 
Potser perquè és la manera de no haver de retallar-los el sou per adaptar-lo a la 
nova llei? 
Hem de recordar que aquesta legislatura ja va augmentar el número de regidors 
amb dedicació a l’equip de govern i ara augmentem amb més hores per no haver 
d’abaixar els sous. 
També hem de recordar que algunes de les regidories esmentades anteriorment no 
tenen dotació presupostària en els pressupostos pel 2014 o la tenen molt baixa. 
També volem deixar clar que no tenim res personal en cortre de les persones que 
porten aquestes regidories en questió, però amb el mateix dret que l’equip de 
gobern augmenta la jornada l’aboral de tres regidors per ajustar-la als sou que 
tenien i li sembla correcta en els temps que corren, nosaltres podem argumentar 
sense cap vergonya que aquesta mesura ens sembla injustificada, insolidària i 
vergonyosa. 



Injustificada perquè no hi ha cap raó per pujar les jornades laborals dels regidors 
en questió 
Insolidaria perquè aquest equip de govern ha retallat sous treient complements a 
treballadors municipals a part d’aplicar totes les normatives de retallades que li 
arriben de l’estat sense trobar cap “trampeta” per mantenir els sous dels seus 
treballadors, en canvi quan les lleis imposades toquen sous dels regidors, fem la 
“trampeta” d’apujar-los el tan per cent de dedicació sense cap vergonya, perquè 
mantinguin un sou “digne”.  
Vergonyosa perquè es basa en l’abus de poder, quan els toca als altres els ajustem 
el sou o bé perquè els complements no són justificats amb la baixada de feina o 
perquè ens be de d’alt i a nosaltres ja ens va bé. En canvi quan els toca als senyors 
regidors ens augmantem la jornada laboral amb un % suficient com per mantenir el 
sou. Com el Juan Palomo Yo me lo guiso....yo me lo cobro. I per mes vergonya en 
una època de crisis que ha fet estralls en els sous i les feines dels treballadors 
privats i ha retallat fortament la del sector públic en general. Una mesura com la 
d’avui es el caldo de cultiu perfecte a nivell local, com per augmentar la sensació 
que té la població que els polítics entren en política per omplir-se les butxaques. 
Nosaltres no hi podem estar d’acord. Les mesures d’austeritat pressupostaria han 
de ser equitatives com a mínim dins del mateix ens municipal, i aquí hi ha una 
diferència entre com es tracta el sou dels regidors i el dels treballadors municipals a 
l’hora de retallar, ja no parlem de la resta de treballadors que no treballen a 
l’administració. 
Agrairiem que si aquesta mesura la trobeu justa, la publiciteu als mitjans de 
comunicació tal com veu publicitar la renuncia del sou de l’alcalde als mitjans 
locals, si pot ser amb una mica mes de rigor, millor. 
Si no ho feu amb el mateix bombo i plataret, entendrem que ens hem equivocat, 
perquè voldrà dir que encara us queda una mica de vergonya, una mica com per 
fer-ho public, però no prou com per renunciar al sou que els hauria de pertocar als 
regidors si no els augmentessim la jornada laboral. 
Per acabar voldria demanar que si ens hem equivocat o no us ha agradat alguna 
cosa en l’argumentació feta, el ple municipal és el lloc de dir-ho, de dir-ho amb 
arguments. No espereu a fer-ho a posteriori en blocs personals, on altres vegades 
que em tocat temes similars de sous de regidors i dedicacions i pressupostos de 
regidories amb arrguments, s’ha titllat al regidor, que només portava la veu de 
l’assemblea de l’altraveu, d’imbècil.  
Si aquests són els vostres arguments per parlar de les dedicacions, sous i retallades 
dels regidors, tingueu la valentia de dir-ho aquí i a la cara. 
El Sr. Antoni Carpio,  per PP, i manifesta que el seu vot serà a favor . 
En torn de replica el Sr. Oscar Lomas,  PSC, intervé dient que a l’aplicar aquesta 
llei de racionalització i sostenibilitat  es continua amb la mateixa línia que en el seu 
moment es va aprovar. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:       QUINZE        (15) dels regidors del PSC i PP 
 Vots en contra:   SIS              ( 6)  dels regidors de CiU i Altraveu           
 Abstencions:      CAP 

 
5.-  DONAR CONFORMITAT AL DOCUMENT DEFINITIU DE LA REVISIÓ DEL 
POUM DE CASTELLAR DEL VALLÈS, APROVAT INICIALMENT PER ACORD DEL 
PLE DE 28 DE GENER DE 2014. 
ATÈS que per acord de l’Ajuntament en Ple, de 28 de gener de 2014, s’aprovà 
inicialment la revisió del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Castellar del 
Vallès, tramitat a l’empara del que disposa el text refós de la Llei d’Uranisme de 
Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost i la legislació 
sectorial aplicable. En el mateix acord, s’aprovava obrir un període d’informació 
pública, posar a disposició del públic els documents que conformen la proposta del 
POUM, sol·licitar els informes preceptius a les administracions afectades per les 



seves competències, donar audiència als Ajuntaments confrontants amb el nostre 
límit municipal i  suspendre llicències en determinats supòsits. 
ATÈS que per efectuar aquest tràmits d’informació pública, és necessari disposar de 
la documentació redactada segons les variacions recollides per l’aportació del grup 
municipal de CiU i que foren reflexades en els plànols que configuren l’expedient de 
revisió del POUM, aprovat, així com la correcció d’algunes mancances que alia 
esmenar, per la qual cosa és convenient que la Corporació se n’assabentí i doni 
conformitat amb els documents del POUM que configuren l’expedient de la seva 
revisió, segons el text actual. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Donar conformitat al document de la revisió del POUM de Castellar del 
Vallès, aprovada inicialment per acord del Ple de 28 de gener de 2014, amb el 
redactat que es presenta. 
SEGON.- Continuar els tràmits i gestions corresponents a la revisió del POUM, que 
recull l’acord del Ple de 28 de gener proppassat. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Pepe González, PSC, presenta la proposta tot exposant que el passat  28 de 
gener aquest ple ve fer la aprovació inicial de la revisió del POUM, i ho va fer 
després d’un llarg (molt llarg) i minuciós debat, en el que els grups municipals van 
tenir l’oportunitat de manifestar els seus arguments, els seus dubtes, les seves 
valoracions i la seva conformitat o disconformitat. 
La votació final va deixar molt clara la posició de cadascú. 18 regidors/es (una 
regidora del grup socialista no estava present) varem votar a favor i dos ho van fer 
en contra. 
La votació es va fer amb uns condicionants, ja que es preveia la incorporació al text 
dels acords entre el grup socialista  i el grup de CiU, als que es va arribar uns dies 
abans. Acords que ja estaven recollits en la documentació bàsica aprovada. 
Per una major clarificació, per evitar suspicàcies i hipotètics malentesos futurs, els 
tècnics municipals ens van demanar que el ple donés conformitat al document 
definitiu en el que es recullen les correccions i petits ajustos de coherència i 
redacció. 
Questions formals (i malgrat que 19 regidors estaven disposat a aprovar-lo al 
passat ple), van aconsellar traslladar l’aprovació definitiva al ple de març, al ple 
d’avui, i això és el que pretenem fer. 
El procés de revisió del POUM fa anys que dura. Les posicions estan fixades, el 
debat, amb tots els matisos, està fet. El que fem avui és una formalitat 
administrativa.      
Si algú té la voluntat de reiniciar el debat, de introduir nous o vells arguments, de 
deixar-se portar per obsessions personals, de pretendre introduir elements 
obstruccionistes en el procés, que no compti amb nosaltres.  
Si algú vol fer servir interpretacions pròpies d’acords presos per unanimitat, en 
aquest ple, per interessos propis, ens està senyalant quin és el camí a seguir amb 
aquest tipus de propostes. En qualsevol cas nosaltres no tenim la intenció d’entrar 
en aquests debats. 
I si tenen tanta certesa en els seus arguments, en els propers dies es publicarà el 
document que aprovem avui i em el termini legal d’exposició pública, podran fer 
totes les al·legacions que vulguin.  
I en qualssevol cas sempre trobaran camins torticeros (és diu en castellà) per 
intentar posar pals a les rodes.  
La Sra. Bea Garcia,  per CiU, intervé dient que per coherència, el vot del seu grup 
serà a favor, per val a dir que ens hagués agradat que l’equip de govern ens 
hagués convençut en aquets punt i hagués fet les coses de manera excel·lent, ja 
que aquest és per nosaltres un projecte importantissim per a la nostra Vila. Sabem 
perfectament la feina que hi ha al darrera d’un projecte d’aquesta envergadura, i 



des d’aquí volem agrair la feina a tots els tècnics de l’Ajuntament, així com als 
grups politics i persones que a títol individual hi ha participat. 
Però les coses es poden fer de moltes maneres, es poden fer simplement o fer-les 
amb un plus de qualitat , tenint a punt tot i amb els temps suficient tots els 
documents pertinents, i ens sembla que en aquest cas el POUM, simplement s’ha 
fet. 
El document que ratifiquem avui reuneix els requisits per ser aprovat i no 
contravenir la legalitat vigent. 
Tal i com hem dit el nostre grup donarà suport a la ratificació del POUM, però ens 
agradaria que d’ara en endavant les coses es fessin de manera òptima i no es 
féssim simplement. 
A continuació pel Grup de l’Altraveu el Sr. Marc Serrà,  intervé dient que les coses 
no s’estan fent be, i que l’aprovació d’aquest punt és una evidencia. Ja en el seu 
dia, en el ple de gener, els tècnics municipals reconeixien i recomanaven que els hi 
quedaven com a mínim tres setmanes de feina  per acabar el POUM i deixar-lo llest 
i tenir-lo definitivament acabat. Es va voler aprovar-lo igualment i aquesta actitud 
és la que ens fa avui haver de tornar a aprovar el POUM, perquè en aquell moment 
no estava acabat, hi havia correccions i mancances que s’havien d’haver fet en el 
seu dia. 
El temps ens dona la raó i avi estem aprovant definitivament la revisió del POUM i 
això significa que estem incomplint un acord de Ple. Avui  iniciem el procés 
d’aprovació del pla, exposició pública, presentació d’al·legacions, que seran 
estudiades i incorporades en el Pla; peró la revisió s’ha acabat i per tant no 
inclourem aquest catàleg de bens en el marc de l’actual revisió del POUM com 
l’acord de Ple.      
Perquè insistim en que la revisió del POUM ha d’incloure aquest catàleg i s’ha de fer 
conjuntament, bàsicament perquè la revisió d’un catàleg de bens patrimonials no 
ha de ser un simple inventari de bens a protegir en el que es detalli un a un els 
elements, sinó que s’han d’estudiar en el seu conjunt i en el seu entorn, i aquí és 
on s’inclou la revisió del POUM i aquí és on afecta, i aixó és el que no podrem fer 
amb aquest pla especial que s’està fent amb l’actual revisió del POUM. Exemples , 
moli de busquests on hi ha una xemeneia en mig d’un descampat, perquè era l’únic 
element protegit; també l’edifici de la ràdio, al costat de l’antic Ajuntament, un 
autèntic despropòsit al costat d’un edifici d’interès patrimonial com aquest, etc.. 
Per tots aquests motius demanàvem que la revisió del catàleg és fes dins de la 
revisió del POUM i no en paral·lel com s’està fent ara mateix. 
Per tots aquest motiu votarem en contra i malauradament creiem que perdem una 
nova oportunitat. 
Pel PP el  Sr. Antonio Carpio,   manifesta que el seu vot serà a favor, i demana 
que aquest catàleg de bens s’incorpori tant aviat com sigui possible. 
En torn de replica el Sr. Pepe González,  PSC, intervé manifestant la seva 
sorpresa en la intervenció del grup de CiU, i diu que en el mes de gener l’aprovació 
del POUM va ser amb un acord del seu grup, per tant si tot l’esforç que es fa és 
bàsicament per donar resposta per arribar a un acord amb el seu grup, i ara que la 
seva actitud es torni critica. 
Per CiU la Sra. Bea Garcia,  diu que si una cosa no es fa be, s’ha de dir, i ens 
sembla que en  aquest cas les coses no s’han fet be.  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:       DINOU          (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS             ( 2)  dels regidors de l’Altraveu           
 Abstencions:      CAP 

 
El Sr. Alcalde  diu que a petició del grup de l’Altraveu s’ha demanat traslladar el 
vuitè punt de l’ordre del dia al sisè.. 
 
 



6.- MOCIÓ DEL GRUP DE L’ALTRAVEU PER REQUERIR INFORMACIÓ  I 
DOCUMENTACIÓ  AL GRUP HOSPITALARI TAULI 
ATÈS que les ciutadanes i els ciutadans de Castellar del Vallès tenim com a centre 
hospitalari de referència la Corporació Sanitària Parc Taulí de Sabadell. 
ATÈS que el servei hospitalari a l'hospital Taulí ha patit importants retallades en els 
darrers anys, com són acomiadaments de professionals, tancament de quiròfans i 
supressió de llits. 
ATÈS que en paral·lel a aquesta política de retallades en els serveis sanitaris, s'han 
incrementat les derivacions de consultes, proves i intervencions cap a centres 
hospitalaris privats, especialment l'Hospital General de Catalunya i la Clínica del 
Vallès, ambdós centres finançats amb diners públics per posteriorment cedir la seva 
gestió a la multinacional Grupo IDC Salud (abans Grupo Capio Sanidad). 
ATÈS que les derivacions de pacients es realitzen en funció de criteris de benefici 
empresarial per als centres privats (excloent, per exemple, patologies oncològiques 
que suposen una elevada despesa econòmica), i que fins i tot es produeixen retorns 
de pacients cap a l'Hospital Taulí quan els hospitals privats tenen complicacions en 
les intervencions o detecten que els tractaments suposaran més despesa de la 
prevista. 
ATÈS que part del personal sanitari de l'Hospital Taulí està realitzant actualment 
intervencions i guàrdies en els citats centres hospitalaris privats, en el marc d'uns 
convenis de col·laboració que no són públics. 
ATÈS que aquesta reducció en els serveis sanitaris hospitalaris públics ve a sumar-
se a les retallades patides a nivell d'atenció primària, urgències i especialistes. 
ATÈS que les retallades només serveixen per deteriorar  i desmantellar els Serveis 
Públics i potenciar la sanitat privada. S’estan aplicant polítiques de 
desmantellament de la Sanitat Pública en ares d'afavorir la Sanitat Privada. 
ATÈS l'imperatiu democràtic de gestionar de forma transparent els recursos públics. 
Per tots aquests motius proposem al Ple de l’Ajuntament els següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Requerir a la Corporació Sanitària Parc Taulí informació detallada sobre 
el pressupost d'aquesta corporació, tant dels ingressos com de les despeses, des de 
l'any 2010. 
SEGON.- Requerir a la Corporació Sanitària Parc Taulí el detall dels convenis 
actualment en vigor amb centres hospitalaris privats, com l'Hospital General de 
Catalunya i la Clínica del Vallès, que regulen les condicions econòmiques i 
organitzatives de cessió de treballadors i treballadores del Taulí cap als hospitals 
privats, derivacions de pacients (inclòs el llistat de patologies que es deriven) cap a 
aquests centres privats, i qualsevol altre mecanisme de cooperació entre aquests 
centres hospitalaris. 
TERCER.- Requerir a la Corporació Sanitària Parc Taulí còpia de les actes del seu 
Consell de Govern des de l'any 2010. Alhora, que les properes convocatòries de dit 
Consell de Govern es facin de forma pública i transparent, i que hi tinguin 
representació tots els municipis de la seva àrea d'influència, sindicats del sector 
sanitari i plataformes ciutadanes que treballen per la defensa de la Sanitat Pública. 
QUART.- Requerir a la Corporació Sanitària Parc Taulí un llistat de totes les 
empreses externes amb les que existeixen contractes de provisió de material o 
serveis. 
CINQUÈ.- Requerir  a la Corporació Sanitària Parc Taulí un informe comparatiu 
anual de les llistes d'espera per a cada una de les especialitats des de l'any 2010. 
SISÈ.- Posar  a disposició dels grups municipals i els membres del Consell 
Sociosanitari la documentació proporcionada per la Corporació Sanitària Parc Taulí 
en resposta als requeriments dels acords anteriors de la present moció. 
SETÈ.- Informar  d'aquests acords la Corporació Sanitària Parc Taulí. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu dona lectura a la moció. 
La Sra. Gloria Massagué,  PSC,  



Mirin ja els hi avanço que el nostre vot serà en contra. 
Com vostès bé diuen en la moció, el Consorci Parc Taulí, és el nostre centre 
hospitalari de referència, però nosaltres com a municipi no formem part d’aquest 
consorci. 
Tot i poder estar d’acord amb la filosofia de la proposta i amb alguns punts de 
l’exposició de motius, sobretot pel que fa referència a les retallades i el detriment 
dels serveis públics, en aquest cas la sanitat, no tenim cap potestat ni competència, 
doncs repeteixo, no formem part del consorci, per demanar tot el que diu la 
proposta.  
El que caldria per part seva és presentar-la als òrgans competents i no al plenari 
municipal d’aquest ajuntament. 
Per CiU la Sra. Bea Garcia, diu que al govern de convergència els hi hagués 
agradat no haver d’aplicar ajustos econòmics i menys encara a la sanitat, però un 
cop mes hem de recordar quina és la situació actual, peró en moments 
excepcionals calen mesures excepcionals, motiu pel qual el nostre grup no es 
contrari a la col·laboració a la entre la sanitat privada i la pública ja que en 
determinats moments sort hem tingut d’aquestes col·laboracions, per tal que la 
sanitat pugui continuar ser universal i sostenible ens cal fomentar algun tipus de 
conveni d’aquest estil, promovent mecanismes de control i   seguiment pertinents 
per assegurar-ne la transparència i la correcta execució d’allò acordat, alhora que 
s’evitin incorreccions en el pacient, puguin començar el seu tractament a la part 
pública i hagi d’acabar a la privada o a l’inrevés. 
Creiem que en aquest cas ha de ser la corporació sanitària del parc tauli o el 
departament de sanitat qui decideixin si poden facilitar o no aquesta informació, 
atenent a les raons que cadascú pugui tenir , per aquests motius els nostre grup 
votarà en contra. 
El Sr. Victor Martos PP, intervé per dir que aquesta proposta queda molt lluny de 
les nostres competències, i anuncia que el vot serà en contra. 
En torn de replica el Sr. Marc Serra,  per l’Altraveu,  aclareix que demanaven 
informació i transparència en un òrgan públic i que gestiona diners públics. 
Si que es cert que fins ara la sanitat era molt bona però no estem fent res per 
mantenir-la, cada cop esta pitjor, menys llits, menys quiròfans, mes llistes d’espera 
. El que volem amb aquesta informació és determinar que està passant, on van a 
els diners i perquè s’està deteriorant la sanitat pública. 
La Sra. Gloria Massague,  pel PSC, intervé per dir que el nostra grup vot en 
contra sense compartir l’argumentari del grup de CiU, votem en contra perquè aquí 
no és el lloc on s’han de demanar aquests tràmits que son merament 
administratius. 
El Sr. Victor Martos,  PSC, intervé també per manifestar-se en igual sentit i 
desmarcar-se de l’argumentació feta pel grup de CiU. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA  

Vots en contra:       DINOU         (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
Vots a favor:          DOS             ( 2)  dels regidors de l’Altraveu           
Abstencions:           CAP 

 
El regidor de l’Altraveu Sr. Marc Serra,  es retira de la sessió  
 
7.- MOCIÓ DEL GRUP DE CIU PER INICIAR LA REDACCIÓ DEL NOU ROM 
ATÈS que  en el Ple Municipal del 28 d’abril de 1998 es va aprovar el Reglament 
d’Orgànic Municipal (ROM) que regula l’organització i el funcionament de 
l’Ajuntament i els seus diferents òrgans. 
Atès que en el Ple Municipal del 25 de febrer de 2014 es va aprovar la nova 
Ordenança de Participació Ciutadana. 
ATÈS que el ROM ha d’incorporar la normativa aprovada en l’Ordenança. 
El grup municipal de Convergència i Unió proposa al Ple Municipal l'adopció dels 
següents  
ACORDS: 



PRIMER.- Iniciar la redacció d’un nou ROM que incorpori tots els canvis i 
mancances que s’han posat de manifest des de la seva aprovació. 
SEGON.- Crear una Comissió específica en el Marc de la Comissió de Reglament, 
per redactar el nou ROM amb la participació de tots els grups municipals. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Josep Carreras, CiU, i diu que el   nostre grup 
municipal porta a aprovació del  Ple  aquesta moció que té com objectiu posar al 
dia el Reglament Orgànic Municipal (ROM) Simplement perquè hem arribat a la 
conclusió, esperem que sigui també la de tots els regidors d’aquest plenari, de que 
després de la seva aprovació en el Ple del 28 d’abril de 1998, i una petita 
modificació feta en el Ple del 31 de març de 2004, potser és l’hora de posar-la al 
dia.  
Per posar un exemple, hi ha casos de nomenclatura, l’actual ROM parla de la 
Comissió de Govern quan avui dia és la Junta de Govern Local.  
Per altre costat, en el Ple del passat mes de febrer s’ha aprovat l’Ordenança de 
Participació Ciutadana que caldrà observar tot l’articulat que cal integrar en el ROM. 
Em refereixo als apartats que regulen la participació dels ciutadans en el Ple 
Municipal.  
Per totes aquestes raons exposades penso que és un bon moment perquè ens 
fixem l’objectiu de menjar-nos els torrons amb el nou ROM. Espero que en els 
propers dies es posi a caminar la comissió encarregada de redactar el nou ROM.  
Tot seguir passa a llegir la moció  
Pel PSC el Sr. Pepe González, intervé per dir que la redacció d’un nou ROM, que 
reculli les previsions de l’Ordenança de Participació aprovada fa algunes setmanes  i 
que s’ajusti la terminologia formal actual dels òrgans municipals, forma part, també 
de les intencions del nostre grup municipal. Tot això sense ànims de restar 
protagonisme a la iniciativa del grup de CiU.  
L’Ordenança de Participació està actualment en exposició pública i oberta a 
possibles al·legacions. Una vegada finalitzat aquest període estem oberts i 
disposats a començar la redacció del nou ROM. 
No tenim cap problema en que sigui una comissió especifica qui faci el treball, però 
tenint en compte que ha de passar per la Comissió d’Ordenances i Reglaments en 
agradaria incorporar aquesta circumstancia a la proposta de CiU. 
El segon punt quedaria : Crear una comissió especifica en el marc de la Comissió 
d’Ordenances i Reglaments per redactar el nou ROM. 
En qualsevol cas el nostre vot serà favorable. 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera,  diu que el vot del seu grup també serà a favor 
de la proposta, sobre tot per poder incloure els petits avenços que s’ha fet en 
l’aprovació de l’ordenança de participació.     
El Sr. Antonio Carpio, PP, diu que el reglament orgànic municipal es la normativa 
que regula el funcionament i la organització interna de l’Ajuntament, és per tant un 
document molt important ja que fixa les normes per les quals s’ha de regit. Creiem 
que es encertat  revisar aquest document , per tant el nostre vot serà  a favor. 
En torn de replica el Sr. Josep Carreras,  per CiU, intervé per afegir que el nostre 
grup municipal accepta l’esmena a la moció que ha proposat el regidor Pepe 
González en el sentit de que en el marc de la Comissió d’Ordenances s’iniciï el 
debat per part de tots els grups municipals per redactar el nou ROM. I per 
descomptat celebrem que aquesta moció s’aprovi per unanimitat.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
8.- MOCIÓ DEL GRUP DE L’ALTRAVEU PER UBICAR UN PUNT DE VENDA FIX 
DE BOMBONES DE BUTÀ. 
Tot i que el gas natural arriba a moltes llars del nostre municipi, encara n’hi ha que 
utilitzen el gas butà per tenir aigua calenta, cuinar o escalfar-se.  
Aquests usos del gas per necessitats bàsiques, es complicat mantenir-los amb 
naturalitat i regularitat a Castellar, bàsicament per dos motius: 



1) Perquè el servei de repartiment de gas butà depèn del camió que passa 
normalment en horari laboral quan la gent no sol ser a casa. 
2) Els horaris del camió no solen tenir una freqüència estable que permeti preveure 
als usuaris quan pot passar. 
Aquesta descoordinació entre servei i demanda, fa que molts castallarencs no els 
quedi altre remei que agafar el cotxe i anar a Sabadell a buscar les bombones de gas 
butà per poder seguir mantenint els serveis bàsics de cuinar, rentar-se i escalfar-se. 
ATÈS que Castellar és una població amb més de 20.000 habitants amb molts usuaris 
de gas butà, el municipi hauria de disposar d'una alternativa als problemes que 
suposa el subministrament ambulant de gas butà. 
ATÈS que el grup de l’Altraveu ja ha fet preguntes i suggeriments al ple, i fora del ple, 
en aquest sentit i no hem aconseguit que l’equip de govern faciliti una solució al 
respecte. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
Realitzar totes les gestions necessàries per tal de dotar Castellar d'un punt de venta 
estable i fixe de bombones de gas butà, amb horaris comercials i servei, com a mínim, 
tots els dies laborals. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu, fa lectura de la proposta 
Pel PSC el Sr. Aleix Canalis manifesta que el nostre grup comparteix la inquietud 
expressada en la Moció del grup municipal de l’Altreveu en el sentit de que s’han de 
fer les gestions necessàries per tal que a Castellar hi hagi una ubicació permanent 
de venda de butà per donar servei a totes les persones de la vila que en fan us. 
És per això  que ja fa unes setmanes que hem iniciats converses amb els gestors 
del pàrquing de camions del Pla de la Bruguera, l’empresa pública CIMALSA, per tal 
de veure la viabilitat d’instal·lar-hi un punt de subministrament permanent. Per les 
informacions que tenim, sembla ser, que durant els propers dies hi pot haver un 
acord entre CIMALSA i el distribuïdor de butà de la zona , malgrat la dificultat 
tècnica i normativa per trobar una ubicació possible per aquest tipus d’activitats. (la 
normativa son més de 10 pàgines de condicionants tècnics que limiten les possibles 
ubicacions)... 
Per tot això, i tenint en compte les modificacions de darrera hora de la moció, el 
nostre vot serà favorable 
El Sr. Lluis Bacardit  per CiU diu que entenem que aquesta és una problemàtica 
que afecta a força ciutadans castellarencs i al que cal trobar-hi una solució. Dit 
això, deixar palès  que no és una competència municipal i la solució depèn de la 
iniciativa privada.  
Malauradament, malgrat que encara moltes llars depenen de la bombona de butà, 
suposem que no hi deu haver un volum suficient  com per fer rendible o atractiva la 
seva explotació comercial. 
 És per això que cal insistir per trobar una solució que resolgui el problema. El 
tinent d’Alcalde Aleix Canalís ens ha informat d’una possible solució ubicant aquest 
punt de venda a l’aparcament públic de camions del Pla de la Bruguera. És una via 
en la que cal perseverar fins a trobar la solució definitiva.  El nostre vot serà 
favorable. 
També pel PP el Sr. Victor Martos, diu que troben correcta l’encaix que s’ha fet 
per aconseguir aquest nou redactat i per aixó hi votaran a favor. 
En torn de replica  el Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu , diu que no acaben 
d’entendre aixó de la normativa que regula la ubicació d’un lloc de venda de butà, 
moltes poblacions en disposen d’un, fins i tot aquí a Castellar, fins no fa gaire 
temps, també en tenien. 
Cal fer les gestions necessàries, que fins ara no s’han fet, per aconseguir aquest fi. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
9.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 



No n’hi ha. 
 
10.- PRECS I PREGUNTES 
Pel grup de CiU, el Sr. Agustí Sampere,  formula la següent pregunta: 
“El Ple municipal del passat 19 de desembre de 2013 va adjudicar el contracte del 
servei públic de recollida i trasllat dels residus municipals, de la gestió de la 
deixalleria municipal, i de la neteja viarà de Castellar del Vallès a l’empresa 
Fomento de Construcciones y Contratas SA. 
Els Srs. David Domingo Font i José Pretel Caparrós, en nom i representació de 
l’entitat “L’Arca del Maresme, empresa d’inserció, SLL”, i la Sra. Griselda Garcia 
Aranda, en nom i representació de “Talher, SA”, van presentar davant d’aquest 
Ajuntament comunicació prèvia d’interposició de recurs especial en matèria de 
contractació, manifestant la intenció de recórrer l’acord d’adjudicació definitiva del 
contracte del servei públic de recollida i trasllat del residus municipal, de la gestió 
de la deixalleria municipal i de la neteja viària, de data 8 de gener de 2014. 
L’Alcaldia mitjançant Decret 94/2014 va decidir la suspensió cautelar de l’expedient 
administratiu per a l’adjudicació del contracte del servei públic de recollida i trasllat 
de residus municipal, gestió de la deixalleria municipal i neteja viària. 
El Ple municipal del passat 25 de gener de 2014, a l’apartat d’assumptes 
sobrevinguts, va ratificar el decret 94/20134 de suspensió cautelar de l’expedient 
administratiu per a l’adjudicació del contracte del servei públic de recollida i trasllat 
de residus municipal, gestió de la deixalleria municipal i neteja viària. 
Davant d’aquest fets, sol·licita : explicacions al respecte de la situació exacta 
d’aquesta suspensió cautelar de l’expedient administratiu per a l’adjudicació del 
contracte del servei públic de recollida i trasllat de residus municipal, gestió de la 
deixalleria municipal i neteja viària.” 
El Sr. Aleix Canalis, PSC, respon tot dient que en data 23/01 l’empresa THALER 
envia comunicació prèvia a l’Ajuntament de la interposició del recurs, i en el ple del 
25 de gener es va presentar la susènsió cautelar El 27/01 - THALER interposa el 
recurs davant del TCCSP- L’11 de febrer  El TCCSP ens comunica la interposició del 
recurs i ens demana l’expedient. En data 13de febrer L’Ajuntament fa la tramesa de 
l’expedient administratiu i les al·legacions per EACAT 
El 14 de febrer l’Ajuntament entra per registre d’entrada del TCCSP dvd amb la 
resta de documentació (ofertes licitadors, plànols, etc...) 
Pel que ens ha anat comentant FOMENTO, la setmana del 24 van rebre la 
comunicació del recurs per part del TCCSP, i en el  termini de 5 dies van lliurar les 
seves al·legacions. 
El que diu la Llei es que l’organ competent, en quest cas el Tribunal ha de 
respondre la interposició d’aquest recurs en tres mesos a partir de la data 
d’interposició, han de resoldre abans del 27 d’abril. 
 
A continuació el Sr. Lluís Bacardit,  per CiU, presenta el següent suggeriment: 
“A l’Actual del passat 13 març s’anunciava el tancament de tres campanyes per part 
de la Policia Local. Una d’elles feia referència  a una campanya intensiva de 
sancions a propietaris d’animals de companyia que es va dur a terme el passat mes 
de febrer. Iniciativa que va finalitzar amb un total de 16 denúncies, principalment 
de propietaris que no recollien  de la via pública els excrement dels seus gossos. 
Curiosament,  en el mateix Actual, hi havia la carta d’un ciutadà titulada “Els 
gossos de Castellar mengen molt bé” en que feia palès el problema que 
representen aquestes excrement a la via pública. Hi podríem afegir que és un 
problema a molts dels carrers de Castellar i, en alguns,  és un problema greu. No 
tant sols són els excrements també els orins, aquests encara en major proporció, i  
ho podem observar en portals, faroles i altre mobiliari públic i privat. No crec que a 
Castellar quedi ni una cantonada o farola lliure de pixades de gos amb les seves 
omnipresents taques negres. 
El 17 de juliol de 2012 es va aprovar l’ordenança de convivència i civisme que, en 
l’article 21, sota el títol “Presència d’animals domèstics a la via i espais públics” 



recull aquesta problemàtica més enllà de  la normativa específica en matèria de 
tinença d’animals domèstics de companyia. 
 En aquest article 21 es diu que “els propietaris o posseïdors d’animals han d’evitar, 
en tot moment, que aquests causin danys o embrutin tant les vies publiques, així 
com les façanes dels edificis confrontats” 
Diu també “en especial, tindran la consideració d’infracció les conductes i fets 
següents”: 
Apartat d) “Les deposicions i les miccions d’animals en els parcs infantils o jardins 
d’us infantil. A la resta de la via pública, les persones propietàries o posseïdores 
han de recollir les deposicions dels animals immediatament i col·locar-les de 
manera higiènicament acceptable dins les bosses adients en els contenidors  o els 
llocs que l’Administració municipal destini expressament a aquest efecte.” 
Continua en l’apartat e) “Les miccions dels animals en les façanes dels edificis i en 
el mobiliari urbà. Les persones propietàries o posseïdores han de procedir 
immediatament a la neteja dels elements afectats”. 
I conclou “en cas d’incompliment del que disposen els dos paràgrafs anteriors, els 
agents de l’autoritat municipal requeriran la persona propietària o posseïdora de 
l’animal perquè procedeixi a la neteja dels elements afectats, sens perjudici  de la 
imposició de les sancions corresponents.” 
Acabem amb el prec que aquesta campanya de control no sigui una campanya 
tancada. Voldríem que fos una campanya continuada en el temps per detectar, 
informar, explicar, conscienciar i,  en darrer terme, multar a totes aquests 
propietaris de gossos que mostren una falta de civisme. En definitiva és això del 
que estem parlant,  una qüestió de civisme.  
També seria un acte de justícia per a tots els ciutadans que ho sofrim, pel personal 
de neteja viaria que intenta mantenir els carrers curosos i pels propietaris i 
posseïdors de gossos que compleixen fil per randa amb els deures cívics.  
 

I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts d’onze de la nit, 
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari 
d’aquests acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 


